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Protokół nr 14/2020 
posiedzenia Komisji Ochrony Zdrowia, 
Polityki Społecznej, Rodziny i Sportu  
z dnia 10.02.2020 r.  
godz. 12.15 sala 433 
 
1. Otwarcie posiedzenia.  
 

  Przewodniczący Komisji, p. Tadeusz Politewicz  otworzył obrady kolejnego  posiedzenia 
Komisji Ochrony Zdrowia, Polityki Społecznej, Rodziny                          
i Sportu Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego. Następnie powitał zaproszonych 
gości oraz pozostałych uczestników posiedzenia.  

Załącznik nr 1,2 
 
2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

 
1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Zatwierdzenie porządku obrad.  
3. Zaopiniowanie  materiałów na XIV sesję Sejmiku:  
 Projektu uchwały ws. przystąpienia do prac nad opracowaniem Strategii 

polityki społecznej województwa warmińsko-mazurskiego na lata 2021-2030 
oraz przyjęcia zasad, trybu i harmonogramu prac.   

 Projektu uchwały ws. określenia zadań Samorządu Województwa Warmińsko-
Mazurskiego finansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych w roku 2020. 

4. Sprawy różne i wolne wnioski. 
 Wytypowanie do Zespołu opiniującego wnioski o przyznanie nagród 

pieniężnych    i wyróżnień za osiągniecia sportowe w 2019 r.  
 Wytypowanie do Zespołu roboczego ds. opracowania Strategii polityki 

społecznej województwa warmińsko-mazurskiego. 
 Wytypowanie do komisji konkursowej oceniającej oferty w otwartym 

konkursie ofert o zlecenie w 2019, zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej 
i społecznej osób niepełnosprawnych. 

 Wytypowanie do Zespół ds. opracowania Wojewódzkiego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 

 Zespół ds. opracowania Wojewódzkiego Programu  Przeciwdziałania 
Przemocy w Rodzinie. 

 Omówienie propozycji do planu pracy komisji na rok 2020. 
5. Przyjęcie protokołu posiedzenia komisji z dnia 16.12.2019  r.  
6. Zakończenie posiedzenia. 

 
Przewodniczący komisji zapytał o uwagi do przesłanego porządku posiedzenia,                         

w związku z ich brakiem zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. Za przyjęciem głosowali 
wszyscy obecni członkowie komisji.   

 
3. Zaopiniowanie  materiałów na XIV sesję Sejmiku:  

 
 Projektu uchwały ws. przystąpienia do prac nad opracowaniem Strategii 

polityki społecznej województwa warmińsko-mazurskiego na lata 2021-2030                         
oraz przyjęcia zasad, trybu i harmonogramu prac.   

 
Głos zabrała Dyrektor Regionalnego Ośrodka Polityki Społecznej p. Wiesława Przybysz, 
która przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Pani Dyrektor przypomniała, iż 
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zgodnie z art. 21 pkt 1 ustawy z dnia 12 marca 2004 o pomocy społecznej, samorząd 
województwa zobligowany jest do opracowania, aktualizacji i realizacji strategii 
wojewódzkiej w dziedzinie polityki społecznej. Obecna strategia jest na bieżąco 
monitorowana ponieważ należy dostosować  dokument do sytuacji społeczno-gospodarczej 
naszego województwa. Podkreśliła, iż niezbędne jest przyjęcie przez Sejmik zasad, trybu i 
harmonogramu przystąpienia do prac nad opracowaniem Strategii polityki społecznej 
województwa warmińsko-mazurskiego  na lata 2021-2030. 
 
Radna p. Bożenna Ulewicz zapytała, czy były już złożone propozycje powołania zespołu. 
 
Dyrektor p. Wiesława Przybysz wyjaśniła, iż obecnie przygotowywana jest koncepcja                    
i harmonogram prac nad opracowaniem dokumentu.  
 
W związku z brakiem innych pytań do przedstawionego materiału Pan  Przewodniczący 
zarządził głosowanie. Za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały głosowali wszyscy 
obecni członkowie komisji.   
 

 Projekt uchwały ws. określenia zadań Samorządu Województwa Warmińsko-
Mazurskiego finansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych w roku 2020. 

 
Głos zabrała ponownie Dyrektor p. Wiesława Przybysz, która poinformowała, iż zgodnie                         
z ustawą z dnia 27 sierpnia 1997 o rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianiu 
osób niepełnosprawnych Sejmik podejmuje uchwałę o określeniu zadań, które będą 
dofinansowane w roku 2020 ze środków PFRON. Podkreśliła, iż Samorząd Województwa ma 
3 zadania do dofinasowania tj. dofinansowanie robót budowlanych dotyczących obiektów 
służących rehabilitacji, dofinansowanie kosztów tworzenia i działania Zakładów Aktywności 
Zawodowej oraz  zlecenie zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób 
niepełnosprawnych fundacjom i organizacjom pozarządowym. 
 
Radny p. Julian Osiecki zapytał o wysokość kwoty dofinansowania.  
 
Pani Dyrektor poinformowała, iż w ubiegłym roku było to 5 mln 800 tys. zł, a część z tych 
środków przekazywane było na Zakłady Aktywności Zawodowej, których obecnie                         
w województwie jest 9.  W roku 2020 jeszcze nie wiadomo jaka będzie  kwota dofinasowania.  
 
Radny p. Julian Osiecki zapytał, czy Samorząd Województwa podejmie działania w kierunku 
rozwoju Zakładów Aktywności Zawodowej. 
 
 Dyrektor p. Wiesława Przybysz stwierdziła, iż ZAZ-y posiadają  świetną formę  rehabilitacji. 
W powiatach w których funkcjonują udało się uruchomić  inne placówki tj. środowiskowe 
domy pomocy społecznej, natomiast kwestią która nurtuje to limit środków finansowych.                  
Pani Dyrektor stwierdziła, iż województwo posiada jeden z największych wskaźników 
powstania Zakładów Aktywności Zawodowej w kraju, dodając, iż wyprzedza nasz region 
tylko województwo podkarpackie.  
 
Radny p. Julian Osiecki zapytał,  jaki procent i czy w ogóle jest dofinansowywanie jednostek 
podstawowych w miejscu ich funkcjonowania.  
 
Dyrektor p. Wiesława Przybysz wyjaśniła, iż 90% środków przekazywanych jest z  PFRON-
u, a 10% przekazywane jest w formie dofinansowania organizatora.                          
Poinformowała, iż dofinansowanie 1 miejsca w  Zakładzie Aktywności Zawodowej  to kwota 
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2250 zł, natomiast dofinansowanie miejsca w Środowiskowym Domu Pomocy wynosi                      
1800 zł.   
 
W związku z brakiem innych pytań do przedstawionego projektu uchwały Pan  
Przewodniczący zarządził głosowanie. Za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały 
głosowali wszyscy obecni członkowie komisji.  
 
4. Sprawy różne i wolne wnioski. 

 
 Wytypowanie do Zespołu opiniującego wnioski o przyznanie nagród 

pieniężnych    i wyróżnień za osiągniecia sportowe w 2019 r.  
Wytypowano przewodniczącego komisji, który wyraził zgodę. 

 Wytypowanie do Zespołu roboczego ds. opracowania Strategii polityki 
społecznej województwa warmińsko-mazurskiego. 

Wytypowano radną p. Jolantę Szulc, która wyraziła zgodę. 
 Wytypowanie do komisji konkursowej oceniającej oferty w otwartym 

konkursie ofert o zlecenie w 2019, zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej                   
i społecznej osób niepełnosprawnych. 

Wytypowano radnego  p. Juliana Osieckiego, który wyraził zgodę. 
 Wytypowanie do Zespół ds. opracowania Wojewódzkiego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 
Wytypowano radną p. Jolantę Andruszkiewicz, która wyraziła zgodę. 

 Zespół ds. opracowania Wojewódzkiego Programu  Przeciwdziałania 
Przemocy w Rodzinie. 

Wytypowano radną p. Bożennę Ulewicz, która wyraziła zgodę. 
 
Następnie Pan Przewodniczący poprosił o przegłosowanie zgłoszonych  kandydatur. Wszyscy 
obecni członkowie komisji głosowali za pozytywnym zaopiniowaniem zgłoszonych 
kandydatur.   

 
 Omówienie propozycji do planu pracy komisji na rok 20020. 

 
Przewodniczący Komisji poinformował, iż członkowie otrzymali propozycje do planu pracy 
komisji na rok 2020. Kolejno oznajmiał, iż w maju planowany jest wyjazd do Wojewódzkiego 
Szpitala Rehabilitacyjnego w Górowie Iławeckim.  
                Załącznik nr 3 
Członek Zarządu, a zarazem członek komisji p. Sylwia Jaskulska zasygnalizowała, iż przy 
omawianiu tematu dotyczącego sytuacji finansowej jednostek ochrony zdrowia powinni być 
obecni dyrektorzy szpitali.  Pozostali członkowie poparli w/w propozycję. 
 
Przewodniczący Komisji zaproponował, aby we wrześniu zorganizować wyjazdowe 
posiedzenie w Równym (Ukraina). Kolejno odczytał pozostałe propozycje do planu pracy 
komisji. Kontynuując poinformował, iż otrzymał propozycje tematu do planu pracy                          
od radnych pp. Jolanty Andruszkiewicz i Bożenny Ulewicz, tj. omówienie tematu 
kompleksowej ochrony zdrowia prokreacyjnego w Polsce na lata 2016-2020.   
 
Radna p. Jolanta Andruszkiewicz poinformowała, iż program będzie kontynuowany                          
w kolejnych latach.  
 
Radna p. Bożenna Ulewicz zakomunikowała, iż taki program funkcjonuje i jest realizowany 
przez 16 jednostek służby zdrowia w całej Polsce. Tylko w dwóch województwach nie jest 
on propagowany tj. województwo kujawsko-pomorskie oraz województwo warmińsko-
mazurskie. Przypomniała, iż  celem programu jest zwiększenie dostępności do wysokiej 
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jakości świadczeń  z zakresu diagnostyki leczenia niepłodności.  Program propaguje 
merytoryczną  i medyczną diagnostykę we wdrażaniu leczenia niepłodności, co jest coraz 
większym  problemem u młodej populacji. Kolejno wymieniła jednostki, które realizują w/w 
program. Powiedziała między innymi, iż strona rządowa przekazuje środki w wysokości 
około 3 mln zł i wymagany jest nieznaczny wkład własny podmiotu tj. około 20 %. 
Zaproponowała, aby temat wprowadzić do planu pracy komisji na rok bieżący. 
 
Członek Zarządu i członek komisji p. Sylwią Jaskulska dodała, iż Zarząd Województwa  
przyjął do realizacji program dotyczący niepłodności.  
 
Z-ca Dyrektora Departamentu Zdrowia  p. Janusz Pieńkowski powiedział, iż                          
analizował  program kompleksowej ochrony zdrowia prokreacyjnego w Polsce na lata                     
2016-2020 i z  analizy wynika, że  program skierowany jest do specjalistycznych ośrodków  
leczenia niepłodności.  Dodał, iż to Ministerstwo Zdrowia wybiera ośrodki, które mają 
realizować ten program.  
 
Radna p. Bożenna Ulewicz, poinformowała,  iż z w/w programu wynika, że  wymogi spełnia 
Wojewódzki Szpital Specjalistyczny w Olsztynie i Szpital Miejski powiązany                         
z ginekologią szpitala uniwersyteckiego. Pani radna w tej sprawie zwróciła się z zapytaniem 
do Ministerstwa Zdrowia a z uzyskanej odpowiedzi wynika, iż Ministerstwo nie wie, dlaczego 
żaden z olsztyńskich szpitali nie zgłosił się do realizacji w/w programu.  
 
Radny p. Julian Osiecki powiedział, iż w marcu na posiedzeniu będą dyrektorzy szpitali                         
i wówczas należy zadać pytanie, czy mają możliwości realizacji w/w programu. 
 
Przewodniczący Komisji zapytał, czy Radna p. Bożenna  Ulewicz przedstawiłaby w/w 
program  w miesiącu marcu na posiedzeniu komisji. Pani radna powiedziała, iż nie jest 
fachowcem w tym zakresie, ale zapoznała się z programem i go przedstawi.  
 
Przewodniczący komisji jako ciekawostkę dodał, iż jest możliwość zakupu robota 
chirurgicznego   „da Vinci’, który sfinansowany zostałby z funduszy unijnych tylko potrzebny 
jest odpowiedni zespół specjalistów.  
 
Radny p. Julian Osiecki powiedział, iż chciałby otrzymać informację odnośnie zabezpieczenia 
miejsc w placówkach dla  osób terminalnie chorych. Podkreślił, iż problem  pojawia się wtedy, 
gdy osobę po udarze należy umieścić w ośrodku i  brakuje miejsc.  
 
Radna p. Jolanta Szulc dodała, że jest problem z umieszczaniem osób z zaburzeniami 
psychicznymi, które to zaburzenia nie są wrodzonymi. Podkreśliła, iż brakuje dla tych osób 
miejsc w domach opieki.  
 
Dyrektor p. Wiesława Przybysz poinformowała, iż Rząd RP do końca roku musi przygotować 
program  pomocy społecznej, w którym między innymi planuje się                         
ograniczanie liczby miejsc w różnych formach opieki stacjonarnej, szpitalnej i opieki 
społecznej na rzecz usług społecznych. W strategii polityki społecznej planuje ująć taki plan. 
Obecnie prowadzone są rozmowy we wszystkich powiatach pod kątem tworzenia usług 
społecznych, które pozwolą na dłuższe pozostanie osobie w środowisku lokalnym                          
z wykorzystaniem różnych form wsparcia. 
 
Radna p. Jolanta Szulc zwróciła uwagę, iż w naszym województwie jest bardzo dużo osób 
starszych i samotnych, których dzieci wyjechały zagranicę. Kontynuując stwierdziła, że jeżeli  
zostaną ograniczone miejsca to będzie problem z tymi osobami.  
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Dyrektor p. Wiesława Przybysz wyjaśniła, na czym ma polegać tworzenie                         
małych  form wsparcia czasowego osób niepełnosprawnych.  
 
Radny p. Julian Osiecki zapytał, ile jest w województwie rodzinnych domów pomocy.  
   
Dyrektor p. Wiesława Przybysz poinformowała, iż w województwie  jest 11 rodzinnych 
domów i jest nimi bardzo duże zainteresowanie, tylko problemem jest kwestia łamania barier 
świadomości samorządów. Musi zostać podpisane porozumienie z samorządem, który 
sprawuje nadzór nad tym domem. Domy Pomocy Społecznej są dużo droższe                          
w utrzymaniu niż rodzinne domy, które są tańsze i bardziej przyjazne  dla ich mieszkańców. 
Pani dyrektor dodała, iż rodziny nie są przygotowane do opieki nad osobami 
niepełnosprawnymi. Dodała, iż wspólnie zorganizowano spotkanie ze szpitalami podległymi 
samorządowi województwa, dotyczące szkolenia personelu medycznego, który  instruowałby 
rodziny w jaki sposób sprawować opiekę nad osobą chorą.   
 
Radna p. Bożenna Ulewicz dodała, iż problem jest z przeszkolonym personelem. 
  
Dyrektor p. Wiesława Przybysz powiedziała, iż problemem jest fakt, że środowiskowe 
domy pomocy kończą pracę o 15.00 i nie mają możliwości pracy w późniejszych 
godzinach.  
 
Członek Zarządu, a zarazem członek komisji p. Sylwia Jaskulska zaproponowała,                               
aby w miesiącu marcu zapisać temat dotyczący kobiecych chorób onkologicznych                               
( tj. rak szyjki macicy i rak piersi). Kontynuując powiedziała, iż brakuje w naszym 
województwie Centrum Zdrowia Kobiet, zajmującego się ginekologiczno - 
onkologicznymi chorobami kobiecymi.  
 
Przewodniczący Komisji przypomniał iż miesiącu czerwcu było przedstawiane 
sprawozdanie z oddziałów onkologicznych Szpitala Ministerstwa Spraw Wewnętrznych                   
i Administracji z Warmińsko-Mazurskim Centrum Onkologii. Następnie poinformował                    
o analizie działalności SOR działającego przy Wojewódzkim Szpitalu Specjalistycznym                    
w Olsztynie. Kolejno przedstawił dane liczbowe dotyczące przyjęć. Z danych  wynikało, 
iż udzielono 17 tys. porad.  Jego zdaniem na SOR powinni trafiać chorzy z zagrożeniem 
życia.  
 
5. Przyjęcie protokołu  posiedzenia komisji z dnia 16.12.2019  r.  
 
Przewodniczący Komisji zapytał o uwagi do przesłanego protokołu. Uwag nie zgłoszono                    
w dalszej kolejności zarządził głosowanie nad przyjęciem protokołu  posiedzenia komisji 
z dnia 16.12.2019  r. Za przyjęciem głosowało 5 osób, głosów wstrzymujących 1, głosów 
przeciw- 0.  
6. Zakończenie posiedzenia. 
 
Po wyczerpaniu porządku posiedzenia Komisji Ochrony Zdrowia, Rodziny, Polityki 
Społecznej, Rodziny i Sportu Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego  
Przewodniczący Komisji w dniu 10.02.2020 r.  podziękował wszystkim obecnym za udział                        
i zamknął obrady.                          
 

                                                                                           Przewodniczący Komisji 
 

                                                                                                      Tadeusz Politewicz 
Protokołowała: 
 
Mirosława Baran-Styczyszyn 


